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Sak 3: Årsberetning 
a) Styrets årsberetning for 2020 
 
Innhold: 

1. Styrets arbeid 
2. Tillitsvalgte i perioden 
3. Medlemsmøter 
4. Kvinnepolitisk arbeid 
5. Avslutning  

 

1. Innledning 
Styret har i 2020 gjennomført 10 styremøter. Som følge av Covid-19 har de fleste 
av disse møtene blitt gjennomført på digitale flater fra hjemmekontor mm. Styret 
har behandlet forskjellige saker, og har løpende blitt orientert om våre politikeres 
arbeid i kommunestyret, formannskapet og utvalgene i kommunen. Enkelte saker 
der kommunestyregruppa/Ordfører har hatt behov for forankring har blitt drøftet 
særskilt. Saken med utbygging av Hjemseng brygge var en av disse, fremdrift i 
arbeidet med fastlandsforbindelse og forskjellige sider ved samarbeidsforholdene 
i posisjonen og med Senterpartiet er også saker som har vært forankret i styret. 
 
Styret har hatt gleden av å følge arbeidet til partiets miljøutvalg, og har vært 
løpende orientert av medlemmene i denne gruppa.  
 
Av saker som har vært til behandling i styret, kan kort nevnes: 
• Utvikle arbeidet i sosiale media og medlemsdialog på nye flater 
• Oppfølging av kontingenter og medlemskap 
• Verving 
• Budsjettstyring 
• Dialog med fylke og nasjonalt knyttet til særlige utfordringer under 

pandemien, blant annet 1. mai arrangement, medlemsmøter mm 
• Arbeid med å utvikle Færder Aps miljøpolitikk 
• Arbeid med å fremme kandidater til Aps liste til Stortingsvalget i 2021 
• Aps holdning til internasjonalt forbud mot atomvåpen 
• Innspill til Aps partiprogram 
• Økt støtte til AUF 
• Dialog med AUF om hvordan støtte yngre personer i sitt arbeid i partiet 

 
Færder arbeiderparti har 229 medlemmer + ca 40 AUF medlemmer. Til sammen 
269 medlemmer. Det er en nedgang fra 236 medlemmer ved utgangen av 2019. 
Noe av årsaken kan spores til endring i utsending av kontingent fra partiet 
sentralt. Alle medlemmer under 67 år fikk sms med kontingentkrav og vi har fått 
tilbakemelding om at flere har glemt betaling som følge av det. Styret har jevnlig 
jobbet med purring av kontingentkrav og har notert ønske om utmelding fra 
enkelte medlemmer. Det er grunn til bekymring mht synkende medlemstall. 
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2. Tillitsvalgte i perioden 
 
 

 
 
 
 
 

 Navn Valg-
periode 
 

Valgt 
årsmøte 

Valg-
periode 

STYRET     
Leder Kjetil Edvardsen 2 år 2020 Ikke på valg 
Nestleder Lise Karin Midtbø 1 år 2020 På valg 
Sekretær Arne Lassen-Urdahl 2 år  2019 På valg 
Kasserer Karen Lie 2 år  2020 Ikke på valg 
Styremedlem/studieleder Fabian Wahl Sandvold 2 år 2020 Ikke på valg 
Styremedlem/kvinnekontakt Cathrine Palm Spange 1 år  2020 På valg 
Styremedlem Per Gustavsen 1 år  2020 På valg 
Styremedlem Anne Marie Indseth 2 år 2020 Ikke på valg 
Styremedlem Roy Andersen 2 år 2020 Ikke på valg 
Varamedlem Caroline Johannesen 1 år 2020 På valg 
Varamedlem Bjørn Strandli 1 år 2020 På valg 
  
ARBEIDSUTVALG Leder/nestleder/sekretær  2020  
REVISOR     
 Kurt Faltin 2 år 2019 På valg 
 Ivar Sætre 2 år 2020 Ikke på valg 
Vara Runar Andre Larsen 1 år 2020 På valg 
  
ARRANGEMENTSKOMITE 
 Liv G. Haugerud  1 år 2020 På valg 
 Eva Stokness 1 år 2020 På valg 
  
Delegater til årsmøte Fylkesparti 
1. Delegat  Kjetil Edvardsen  2020-21 1 år På valg 
2. Delegat  Cathrine Palm Spange  2020-21 1 år På valg 
3. Delegat  Jon Sanness Andersen  2020-21 1 år På valg 
4. Delegat  Karen Lie  2020-21 1 år På valg 
5. Delegat  Arne Lassen-Urdahl  2020-21 1 år På valg 
6. Delegat  Siri Foyn  2020-21 1 år På valg 
7. Delegat  Pål Syse  2020-21 1 år På valg 
1. Vara  Jorunn Midthun  2020-21 1 år På valg 
2. Vara  Espen Irving Riiser  2020-21 1 år På valg 
3. Vara  Ada Camilla Lasssen-Urdahl  2020-21 1 år På valg 
4. Vara  Roy Andersen  2020-21 1 år På valg 
5. Vara  Lise Karin Midtbø  2020-21 1 år På valg 
6. Vara  Per Gustavsen  2020-21 1 år På valg 
7. Vara  Martine Gran  2020-21 1 år På valg 
8. Vara Fabian Wahl Sandvold  2020-21 1 år På valg 
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3. Medlemsmøter 
Året bød som vi vet på særlige utfordringer med hensyn til å gjennomføre fysiske 
møter. I tillegg til årsmøtet med valg etc, har det vært gjennomført 2 fysiske 
medlemsmøter. Her har ordfører Jon Sanness Andersen orientert om den 
politiske situasjonen, og hovedutvalgsleder Karen Lie har informert om 
planarbeidet i kommunen, og også om muligheter og begrensinger knyttet til å 
eventuelt innføre boplikt i større deler av kommunen. 
 

• 03.09: Medlemsmøte om den politiske situasjonen og orientering om nye 
rammer for kommuneplanens arealdel 

• 08.10: Medlemsmøte om budsjett og stortingsnominasjon 
• 14.01: Åpent medlemsmøte (digitalt). «Klimaendringene – vår tids største 

utfordring» 

På 1. mai ble det lagt ned blomster på Haakon Lie sin grav på Nøtterøy 
kirkegård, og ved bysten til Trygve Bratteli på Teie torv. 

 
4. Kvinnepolitisk utvalg 
Det har vært flere møter i kvinnepolitisk nettverk enn foregående år. Digitale møter 
har også gjort det enklere å avholde temamøter. Ett av flere tema har vært fokus på 
netthets mot kvinner. 
 
5. Avslutning 

 
I år 2021 vil vi bli satt på en ny stor utfordring som vil kreve mye av oss alle. Vi som 
setter våre fellesskapsverdier fremst, må plukke opp hansken og bidra til at vi får en 
Regjering etter valget i september der Arbeiderpartiet får så stor innflytelse som 
mulig. Når dette skrives butter deg skikkelig på meningsmålinger, men vi må ikke, og 
kan ikke, slutte å tro på at vår politikk er godt for Norge. Samtidig må vårt parti 
kanskje bli bedre på at ta utgangspunkt i de daglige utfordringene og synspunktene 
til de store grupper i befolkningen. Vi kan, og skal bli enda bedre. 
  
I tillegg til at valgkampen vil kreve mye av oss, vil kommunens vedvarende krevende 
økonomi styre mye av vårt politiske arbeid. Vi må diskutere boplikt, og vi må 
diskutere eiendomsskatt. Uansett, vi må stå fremst i kampen for at de som trenger 
vår politikk får det. Vi skal skjerme de sårbare, og forsøke å skyve byrder på de 
sterkeste – uten at disse knekker ryggen heller. 
  
Bli med, vi trenger hver eneste stemme og hver eneste hånd. 
 
      Færder januar 2021 

Styret Færder Arbeiderparti. 
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Sak 3: Årsberetning 
b) Kommunestyregruppa 
 
Årsmelding fra kommunestyregruppa – Færder Arbeiderparti 
 
Det første året med Arbeiderpartiet i førersetet i Færder kommune er omme. Det ble 
et år overskygget av den pandemien vi fortsatt står midt oppe i. All politisk virksomhet 
ble sterkt preget av dette og etter at landet ble stengt ned 12/3 så har de fleste møter 
blitt avholdt på Teams eller på en annen digital plattform. Kampen mot pandemien 
har også overskygget det meste administrasjonen har arbeidet med og tatt mye 
ressurser og tid. Mange saker skulle vi derfor gjerne ha kommet lenger med, men til 
tross for vanskelige rammebetingelser så synes jeg vi har kommet godt fra det første 
året ved makt i Færder. 
 
Allerede tidlig i 2020 så trakk Senterpartiet seg med brask og bram fra 
samarbeidsavtalen de få måneder tidligere hadde underskrevet sammen med oss, 
KrF og MDG. Verken ordfører eller andre i vårt parti visste noe før vi leste om det i 
avisa.  Det sier seg selv at dette ikke har gjort det enklere å skape flertall for våre 
saker. Vi har i dag et sak-til-sak samarbeid med SP. De deltar på gruppemøter med 
resten av posisjonen i hovedutvalg for oppvekst og helse, mens de ikke gjør det i 
hovedutvalg for teknikk og miljø. Utover dette så deltar SP i dialogforum og vi 
snakker selvsagt sammen ofte. Det er etter min mening ikke noen dårlig stemning, 
men det er en stor utfordring at SP er uforutsigbare. 

Når det gjelder politiske saker vi har jobbet med og fått gjennomslag for, så vil jeg 
trekke frem følgende: 

- Vi har blitt strengere i strandsonen og tillater færre dispensasjoner. Dette har vært 
en viktig sak for oss i mange år og vi har ofte blitt fortvilet tidligere når vi har blitt 
nedstemt og H/FrP flertallet har akseptert dispensasjoner og ytterligere nedbygging 
av strandsonen. Dette er en trend det har vært veldig tilfredsstillende å snu, men det 
er også et av områdene hvor SP dessverre av og til stemmer med H/FrP. Til tross for 
dette så er praksis strengere nå enn den var før. Dessuten er det jo heldigvis ofte 
statsforvalteren (tidligere fylkesmannen) som har det siste ordet i slike saker. 

- Vi har fått utarbeidet en sak om mulig innføring for boplikt som skal følges opp på 
nyåret. Dette kommer til å bli en stor diskusjon i 2021, trolig spesielt på Nøtterøy. Da 
vi fikk utarbeidet saken så fulgte det med kart som viste hvor på øyene boliger brukt 
som fritidsboliger faktisk lå i kommunen. Det var påfallende (men ikke direkte 
overaskende) at det overveldende flertallet av dem var sjø-nære. Hvis vi ikke får gjort 
noe med dette så kommer det ikke til å bo folk hele året rundt kysten vår om femti år.   

- Vi har bevilget penger til en stilling som skal jobbe med ulovlige stengsler i naturen. 
Dette er saker som vi har snakket om i mange år, men som vi nå har hatt muligheten 
til å prioritere. Det at stengsler settes opp og hindrer allmenhetens tilgang er en uting, 
men det er heller ikke så enkelt at det bare er å fjerne slike. Skal det gjøres en 
skikkelig jobb på dette området så trenger vi en ansatt som er dedikert til dette 
området og det har vi heldigvis klart å prioritere. 
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- Vi har ansatt en klimarådgiver og fått på plass en ambisiøs klimaplan. Dette er en 
forutsetning for å nå de klimamålene vi har satt oss i Færder og heldigvis kan vi 
allerede si at utslippene er på vei ned. 

Det aller viktigste vi har fått til er å få vedtatt et ansvarlig budsjett også for 2021. Det 
er ganske fortvilende at det første «ordentlige» budsjettet en Arbeiderparti ledet 
koalisjon fikk vedtatt måtte legges frem etter at Solberg regjeringen har sulteforet 
kommunene i syv år. Noen vil si at et sånt utsagn er det samme som å skyve fra seg 
ansvar, men det er ikke til å komme forbi at vi har måttet kutte i tjenester så å si hvert 
år etter at Høyre regjeringen kom til makten. Det har gjort det veldig krevende å 
«lande» et ansvarlig budsjett. 

 
På tross av trange rammer klarte vi å prioritere noen saker som er viktige for oss. Vi 
fikk på plass flere lærlinger, noe som er ekstra viktig i disse dagene hvor ledigheten 
øker og vi må gjøre det vi kan for at unge ikke faller utenfor arbeidslivet. Vi skjermet 
mange viktige forebyggende tiltak og fikk bevart «inn på tunet» tilbudet til demente. 
Jeg understreker at budsjettet til Færder er på over to milliarder kroner så det er en 
lang rekke med gode tiltak der. Det som trekkes frem her er de tiltakene vi fikk på 
plass utover det som lå inne i kommunedirektørens forslag. 
 
Inntektssiden av budsjettet er vanskelig. Det er gjort mye for å sørge for reduserte 
utgifter og økte inntekter i årene fremover i dette budsjettet. Det som har blitt mest 
omtalt i media er parkeringsavgifter flere steder i kommunen – også på tradisjonelle 
utfartssteder som Fjærholmen. Dette var ikke en hyggelig sak å stemme for, men det 
går ikke an å stemme mot alle mulige inntektskilder. Vi er nødt til å vedta et budsjett 
som går i null og selv med inntektene fra parkering så bruker vi mange titalls millioner 
av sparepengene våre for å få budsjettet i havn. Det går ikke i lengden. Det å 
avgiftsbelegge parkering var en sur pille vi måtte svelge. 
 
Det foretas en rekke grep i dette budsjettet for at vi skal slutte å bruke av 
sparebøssen vår. Vi vet dessverre at vi er nødt til å kutte mange titalls millioner i 
budsjettet også neste år. Kommunedirektøren kommer til å legge frem forslag til 
fremtidig effektivisering (kutt) for det politiske miljø neste år og der får vi se hvor 
smertefulle forslagene hennes vil være. Hvis forslagene hennes smerter for mye så 
vil garantert diskusjonen om eiendomsskatt komme for fullt. 
 
Tusen takk til kommunestyregruppa, partistyret og alle andre som har bidratt til at 
vårt første år som styringsparti har gått bra. 
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Sak 4: Årsregnskap 2020 med revisorrapport og budsjett 2021 
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Sak 5: Innkomne forslag 
 

Forslag 1. 
Forslagsstiller Steinar Gullvåg 
"Årsmøtet i Færder Arbeiderparti ber kommunestyregruppa ved første anledning 
sørge for at tidligere statsminister Trygve Bratteli hedres med et veinavn i Færder 
kommune." 
 
Begrunnelse: 
Partiets representant i kommunens veinavnkomité har foreslått at den nye veien til 
Labakken skole skal hete Mathilde Heilmanns vei, etter Norges første kvinnelige 
politibetjent. 
Nok en gang er Trygve Bratteli oversett når en ny vei skal gis navn. 
Færder kommune har fostret tre statsministere. Bare en av dem (Abraham Berge) er 
hedret med et veinavn. Verken Trygve Bratteli eller Jan P. Syse er så langt funnet 
verdig til å få en vei oppkalt etter seg i fødekommunen.  Det er på tide at det skjer. 
 
 
Forslag til vedtak fra styret: 
"Årsmøtet i Færder Arbeiderparti ønsker at tidligere statsminister Trygve Bratteli 
hedres med et veinavn i Færder Kommune. Veien bør ha en synlighet som på en god 
måte ærer en tidligere statsminister. Årsmøtet ber kommunestyregruppa vurdere 
hvordan dette kan gjennomføres." 
 
Styrets begrunnelse: 
Partiets representant i kommunens veinavnkomite har i samråd med 
Kommunestyregruppa ønsket å prioritere en godt synlig vei/plass for å hedre Trygve 
Bratteli. Bl.a. ved å foreslå at plassen foran bysten av Trygve Bratteli på Teie Torv 
blir forbeholdt hans navn. Senere er bystene foreslått flyttet og navngivning av 
nevnte plass foreløpig uaktuell. Ønsket premiss for ny vei til Labakken skole var 
person med geografisk knytning til det bestemte området. Det er også et mulig 
forslag om Trygve Brattelis minnelund på Fagertun der bysten er planlagt plassert. 
KS-gruppa bør allikevel identifisere mulige veier eller plasser som kan yte tilstrekkelig 
rettferdig til hans navn og virke. 
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Forslag 2. 
Forslagsstiller Steinar Gullvåg 
"Årsmøtet i Færder Arbeiderparti ber kommunestyregruppa ta initiativ til at 
kommunens velforeninger blir varslet og informert når enkeltpersoner eller foretak i 
velforeningenes respektive områder fremmer forslag om dispensasjoner og/eller 
endringer i gjeldende arealplaner. Særlig viktig er det at velforeningene får kjennskap 
til forslag om søkte dispensasjoner for tiltak i LNF-områder og strandsonen.  
Dette kan gjøres ved at kommunen automatisk varsler velforeningen når søknaden 
mottas, eller at det stilles krav til tiltakshaver om å informere den lokale velforeningen 
før søknad sendes." 
 
Begrunnelse: 
Velforeningene er en viktig del av lokalmiljøet og lokaldemokratiet. Som vel-leder har 
jeg erfart at det er tilfeldig om, og når velforeningen fanger opp forslag om vesentlige 
endringer i arealdisponering og/eller andre tiltak med stor betydning for lokalmiljøet. 
Velforeningene har i dag ingen status behandlingen av slike saker i kommunen. I den 
grad velforeningene registrerer og uttaler seg i slike saker, skjer det gjerne så seint i 
den kommunale saksbehandlingen at administrasjonen har konkludert. 
 
 
Forslag til vedtak fra styret: 
"Forslaget oversendes til kommunestyregruppa." 
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Forslag 3. 
Forslagsstiller Steinar Gullvåg 
«Færder Arbeiderparti ber Vestfold og Telemark Arbeiderparti og Arbeiderpartiets 
landsmøte programfeste en skjerping av byggeforbudet i strandsonen, begrense 
dispensasjonsadgangen, styrke allemannsretten og skjerpe kommunenes 
reaksjonsmuligheter ved alvorlig miljøkriminalitet i strandsonen.» 
Begrunnelse: 
Tross byggeforbudet i plan- og bygningsloven er byggepresset i strandsonen 
sterkere enn noensinne. Undersøkelser viser at en liberal dispensasjonspraksis i 
kommunene fører til at strandsonen bygges ned og privatiseres «bit for bit». Særlig 
ille er dette på begge sider av Oslofjorden og i attraktive områder langs 
Sørlandskysten og på Vestlandet. 70 prosent av strandsonen langs Oslofjorden er i 
dag utilgjengelig for allmennheten. 
I økende grad erfarer vi dessuten at formuende grunneiere tar seg til rette og utfører 
lovstridige tiltak i 100-metersbeltet, vel vitende om at myndighetenes 
reaksjonsmuligheter er begrensede. Grensene for kommunenes straffegebyr er så 
lave at de som straffes på denne måten, ler hele veien til banken.  
Politiets muligheter for å etterforske miljøkriminalitet i strandsonen er så begrenset at 
det knapt har noen hensikt å anmelde forholdene. Krav om rivning og tilbakeføring 
fører dessuten til langdryge og kostbare rettsprosesser som kommunene av gode 
grunner vegrer seg for å gå inn i. 
 

Forslag til vedtak fra styret: 
"Færder Arbeiderparti ber Vestfold og Telemark Arbeiderparti og Arbeiderpartiets 
landsmøte programfeste krav om streng praktisering av byggeforbudet og 
dispensasjonsadgangen i strandsonen. Kommunenes reaksjonsmuligheter ved 
ulovlig bygging må skjerpes.  Staten må støtte kommunene med økte ressurser til 
fjerning av ulovlige hindre for allmennhetens ferdselsrett etter friluftsloven." 
 
 
Styrets begrunnelse: 
Styret er enig i intensjonen i forslaget. Samtidig er styret av den oppfatning at det er 
kommunenes liberale praktisering av dispensasjoner fra byggeforbudet i strandsonen 
som er problematisk og som må innskjerpes. Loven som sådan mener styret at ikke 
bør skjerpes for å kunne oppnå dette. Styret oppfatter også at allemannsretten står 
tilstrekkelig sterkt dagens lov, men at det mangler ressurser til nødvendig oppfølging 
av f.eks. å få fjernet hindringer for allmennhetens ferdselsrett etter friluftsloven. Styret 
er også enig i at kommunenes reaksjonsmuligheter på brudd på plan- og 
bygningsloven gjerne må skjerpes ihht gjeldende lovhjemmel. Begrunnelsen fra 
forslagsstiller følger til VTAPs årsmøte. 
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Forslag 4:  
Prioriteringer for utvikling av gang- og sykkelstier i Færder kommune. 

Forslagstiller: Tønsberg og Færder AUF 

Denne teksten er et forslag til AUFs agenda angående kommunens planer for nye 

gangveier i Færder. 

Planen de har utredet inngår i kommunestyrets nye trafikksikkerhetsplan, og den 

erklærer at tiltak rettet mot de myke trafikantene er en prioritet. Planen setter 

ambisiøse, men gjennomførbare mål bestemt både på nasjonalt og kommunalt nivå 

som å få 80% bilfri ferdsel til og fra skoler og å bygge omtrent 12 av 44 nødvendige 

km med gs-veier (veier som tilbyr gangveier). Spørsmålet er hvorvidt Færder 

kommune er bestemte på å gjennomføre disse planene. I den 4-årige 

trafikksikkerhetsplanen Færder kommune har utredet gjør de det tydelig at 

tryggheten til myke trafikanter er en prioritet, og da er god dekning av fortau 

essensielt. Dessuten er det verdt å stille seriøse spørsmål til hvordan de skal kunne 

gjennomføre utbyggingen av et 12 kilometers gs-veinett med en kostnadsramme på 

146 mill. Kr. Når det bare er blitt budsjettert med 10 mill. I året. Det er på dette 

grunnlaget det er verdt å stille spørsmål ved om Færder kommune har en reell 

intensjon om å oppfylle planene som ligger i trafikksikkerhetsplanen de selv har 

vedtatt.  

Færder Arbeiderparti vil: 

• At Færder kommune skal vise gjennomføringsevne for utbyggingen det er 

snakk om 

• At Færder kommune skal prioritere utbyggingen av gs-veier 

 
Forslag til vedtak fra styret: 
"Saken oversendes kommunestyregruppa for videre oppfølging." 
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Forslag 5:  
En multinasjonal kapitalskatt 

Forslagstiller: Tønsberg og Færder AUF 

En multinasjonal kapitalskatt Verdenssamfunnet står i en ulikhetskrise. Spesielt i 

Europa plages et økende antall land med fattigdom og arbeidsledighet, mens 

nasjonalformuene øker. Økonomen Thomas Piketty påpeker at den sentrale 

problemstillingen er at vekstraten til europeiske økonomier avtar, samtidig som 

avkastningen på kapital har fortsatt på sitt høye nivå. Dette kan være lett å misforstå, 

fordi den økonomiske veksten i de fleste vestlige landene ligger ikke spesielt lavere 

en de har som mål. Problemet er at denne veksten lenge har vært avhengig av en 

befolkningsvekst som balanserer ut denne ulikheten. Den befolkningsveksten 

eksisterer ikke lenger. Derfor befinner europeiske land seg i en situasjon der arv og 

oppsparte midler får en enorm betydning. 1800-tallets rentenistsamfunn hvor ingen 

form for arbeidsinnsats kunne måle seg med å arve. Når det er mer lønnsomt å arve 

enn å arbeide, da har vi et problem. I første omgang er dette enormt destruktivt for et 

sosialt rettferdig samfunn. Et sosialt rettferdig samfunn betyr ikke at det ikke er 

ulikhet i inntekt og kapital, men det innebærer at bakgrunnen din ikke skal avgjøre 

fremtiden din, uavhengig av arbeidsinnsatsen din. Denne sosiale mobiliteten har vært 

målet til europeiske land og republikker etter at føydalsamfunnet ble avskaffet, med 

dette idealet møter motstand når den økonomiske ulikheten blir for stor. For å skape 

en sosialt samfunn som ivaretar den sosiale mobiliteten trenger man offentlige 

utdannings- og helsesystemer, og disse koster penger. Generelt ser man at 

skattenivået for større formuer er langt mindre enn for arbeidsinntekt. Da ressursene i 

et samfunn er så konsentrert, og en økende andel av landets nasjonalinntekt havner i 

den første kategorien, blir beskatningsbyrden skjev. I Norge har vi en formuesskatt, 

og deler av landet har eiendomsskatt. Disse er veldig viktige for å gi en rettferdig 

skattefordeling, men likevel er de under press. På grunn av den økende andelen av 

multinasjonale selskaper, ønsker flere land å tiltrekke seg kapital. Det vi har sett er 

starten på en ‘’skattekonkurranse’’ med minst mulig skatt på kapital, i håp om å 

tiltrekke seg formuer. Denne konkurransen utvikler seg lett til en spiral som ender i 

minst mulig skatt på kapital. Da må disse tapte inntektene fordeles på andre deler av 

inntektshierarkiet, og skatten på arbeidsfolk øker. Det er på tide at vi gjeninnfører det 

progressive skattesystemet som sørger for at alle skal betale sin del av spleiselaget. 
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Det er også viktig å huske utfordringene stor ulikhet og skjev skattefordeling har for 

demokratiet. Moderne demokrati er bygget på prinsippet av meritokrati; framtiden din 

bestemmes av din innsats og deltagelse, ikke forutbestemte faktorer. Når mennesker 

opplever at dette ikke stemmer, at de ikke styrer sin egen skjebne, kan det resultere i 

antidemokratiske krefter. Dette skaper mistillit og kan føre til hat mellom grupper med 

ulik økonomisk bakgrunn. Når man samtidig ser at de rikeste medlemmene av sitt 

samfunn betaler en lavere prosentandel av sine verdier inn til spleiselaget enn dem 

selv, svekker det den grunnleggende viljen og troen på skatt. Da kan man ikke lenger 

drive et offentlig utdanningssystem eller en helsesektor som gir alle muligheten til å 

skape livet de ønsker å leve. For å unngå en ødeleggelse av tilliten, demokratiet og 

velferdssystemer i samfunnene våre, må vi få en slutt på skattekonkurransen. Som et 

land uten stor gjeldskrise og med stor tillit er det riktig at vi tar et ledende initiativ. 

Både gjennom vår sterke rolle i økonomiske samarbeidsforum og økonomisk 

samarbeid med EU-landene gjennom EØS avtalen, har vi her en reel diplomatisk 

mulighet. Da må vi bruke den.  

Færder Arbeiderparti vil:  

• At Norge skal ta initiativ til samarbeid med skandinaviske og andre 

europeiske land til samarbeidsavtaler om en felles skatt på kapital, i 

økonomiske samarbeidsarenaer som IMF, WTO, WEF og EFTA  

• At norske skattemyndigheter setter krav til automatisk deling av 

bankopplysninger til nordmenn med bank i utlandet. 

 

Forslag til vedtak fra styret: 
"Intensjonen i forslaget oversendes Vestfold og Telemark Arbeiderparti med ønske 
om å fremme saken som forslag til fylkeslagets årsmøte." 
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Forslag 6:  
En bedre støtte for kvinner under og etter svangerskap 

Forslagstiller: Tønsberg og Færder AUF 

Vi lever i et samfunn hvor det å bli mamma i stor grad bli fremma fra positive 

synsvinkler. Kroppen, under og etter svangerskapet, har også fått en opphøyet 

betydning for selvfølelse og sosial suksess. Faktumet er dessverre at mange gravide 

og nye mødre sliter med kroppsforakt og spiseforstyrrelser.  

For mange er svangerskapet en tid preget av håp, glede og forventninger. Men slik er 

det ikke for alle. Kulturens ubehag legger skjul for dagens kroppsopptatthet. Og dette 

kan rote det alvorlig til for mange. Villa SULT og Norske Kvinners Sanitetsforening 

lanserte i våren 2020 forskningsprosjektet «Mammakroppene», om spiseforstyrrelser i 

svangerskap og barsel. Det utløste stor respons fra kvinner. I dette 

forskningsprosjektet fortalte mødre at da de endelig turte å snakke med fagfolkene 

om det de engstet seg over, som for eksempel for mye eller for lite mat, oppkast og 

amming som slanketeknikk, fikk de ofte høre at «det er helt normalt».  

Tanker om hvordan mødres atferd kan forme barna kan ofte utløse frykt, skam og 

skyld. Stor oppmerksomhet på mammakroppen kan ta oppmerksomheten vekk fra 

barnet, og kan risikere at barnet blir underernært. Moren, maten og angsten er ikke 

bare et for lite belyst samtaletema, men også et kunnskapshull. Det er seksti tusen 

fødsler i Norge hvert år. Påfallende mange gravide og nye mødre kvalifiserer for en av 

diagnosene innenfor spiseforstyrrelser 

Færder Arbeiderparti vil: 

• Normalisere samtaler med kvinner om spiseforstyrrelser under og etter 

svangerskap 

• Skape en ordning som fokuserer på dele informasjon samt gi kvinner en 

plattform for å dele slike engstelser om kropp og spiseforstyrrelser med fagfolk  

 

Forslag til vedtak fra styret: 
"Forslaget oversendes Vestfold og Telemark Arbeiderparti med ønske om å fremme 
saken som forslag til fylkeslagets årsmøte." 
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Forslag 7:  
Tydelig Amazonas- og regnskogpolitikk  

Forslagsstiller: Tønsberg og Færder AUF  

  

Vi i AUF, vil jeg påstå at har en god klimapolitikk. Men det er noe som mangler. Den 

største trusselen mot klimaet, er avskoging. Gang på gang gjør regjeringer og store 

uetiske bedrifter avskoging i store skalaer. På toppen av lista over områder som blir 

utsatt for massiv avskoging, ligger amazonas-jungelen. Den er nesten 17 og en halv 

gager større enn Norge, og brer seg over 9 land. Men å står halvparten i fare for å 

forsvinne.  

Den forsvinner fordi store kommersielle selskaper som vil selge treverk av godt 

treverk. De store firmaene tilbyr forøvrig sjeldent trygge arbeidsvilkår eller god 

betaling, for den farlige jobben som gjøres. Det er ingenting som kan måles høyere 

enn de klima-vinnende ferdighetene amazonasskogen har.  

Men denne skogen blir kraftig redusert hvert år. Vi vet hvor fatale konsekvenser det 

kan få for klimaet og miljøet, om vi ikke prøver å begrense avskogingen. Da med 

tanke på hvor mye karbon trær lagrer, og hvor mye oksygen som frigjøres, og det 

faktumet at en tredjedel av verdens plante og dyrearter lever her. Derfor må AUF få 

Norge til å være et fyrtårn i kampen mot avskogingen av verdens viktigste skog. Og 

dette går ikke, uten tydelig politikk. Jeg håper Tønsberg og Færder AUF vil gå inn for 

denne politikken. Dette trenger vi.  

  

Færder Arbeidarparti vil:  
• At Norge skal være tydelige, og fordømme kommersielle 

selskapers avskogingen av Amazonas.  

• At Norge skal være tydelige, og sikre mest mulig regnskog generelt.  

At det skal være forbudt å importere, selge og kjøpe, tresorter som er fra Amazonas, 
uten at de er miljøsertifisert av profesjonelle organisasjoner. 
 
Forslag til vedtak fra styret: 
"Forslaget oversendes Vestfold og Telemark Arbeiderparti med ønske om å fremme 
saken som forslag til fylkeslagets årsmøte." 
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Sak 6: Valgkomiteens forslag 
 

Færder Arbeiderparti: Valg årsmøte 2021 
 

Valgt på årsmøtet 2021 

 
Valgperiode 

STYRET   
 

Leder Kjetil Edvardsen 2020-2022 Ikke på valg 
Styremedlem/Nestleder Ellen Morgenstjerne 2021-2023 Ny 
Styremedlem/Sekretær Arne Lassen-Urdahl 2021-2023 Gjenvalg 
Styremedlem/Kasserer Karen Lie 2020-2022 Ikke på valg 
Styremedlem/Medlemsansvarlig Fabian Wahl Sandvold 2020-2022 Ikke på valg 
Styremedlem/Kvinnekontakt Cathrine Palm Spange 2021-2023 Gjenvalg 
Styremedlem Per Gustavsen 2021-2023 Gjenvalg 
Styremedlem Anne Marie Indseth 2020-2022 Ikke på valg 
Styremedlem Roy Andersen 2020-2022 Ikke på valg 
Varamedlem Sudzyo Kalengo 2021-2022 Ny 
Varamedlem Bjørn Strandli 2021-2022 Gjenvalg 
Varamedlem Ada Lassen-Urdahl 2021-2022 Ny 
  
REVISOR    
Revisor Kurt Faltin 2020-2021 Gjenvalg 
Revisor  Ivar Sætre 2020-2022 Ikke på valg 
Varamedlem  Runar Andre Larsen 2020-2021 Gjenvalg 
   
DELEGATER TIL REPRESENTANTSKAP I VESTFOLD OG TELEMARK ARBEIDERPARTI 
   Personlig vara 
1. Delegat Kjetil Edvardsen  1 år Cathrine Palm Spange 
2. Delegat Ellen Morgenstjerne  1 år Arne Lassen-Urdahl 
3. Delegat Jon Sanness Andersen  1 år Karen Lie 
    
DELEGATER TIL ÅRSMØTE I VESTFOLD OG TELEMARK ARBEIDERPARTI 
1.Delegat  Kjetil Edvardsen  1 år  
2.Delegat  Cathrine Palm Spange  1 år  
3. Delegat  Jon Sanness Andersen  1 år  
4. Delegat  Karen Lie  1 år  
5. Delegat  Fabian Wahl Sandvold  1 år  
6. Delegat  Ellen Morgenstjerne  1 år  
7. Delegat  Steinar Gullvåg 1 år   
8.Delegat Ada Lasssen-Urdahl  1 år  
    
1. Vara  Arne Lassen-Urdahl 1 år  
2. Vara  Jorunn Midthun 1 år  
3. Vara  Bjørn Standli 1 år  
4. Vara  Martine Gran 1 år  
5. Vara  Per Gustavsen 1 år  
6. Vara   Siri Foyn 1 år  
7.Vara   Roy Andersen 1 år  
8. Vara Anne Marie Indseth 1 år  
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